
The Acting Secretary of State for External Affairs,
the Honourable Mitchell Sharp, announced today that following
a request from the Secretary General of the United Nations,
the Government has authorized continued Canadian participation
in the United Nations peacekeeping forces in the Middle East,
until October 24, 1976 in the case of the United Nations
Emergency Force (UNEF) and until May 31, 1976 with the United
Nations Disengagement Observer Force (UNDOF) . This extends
authority fôr Canadian'participation to coincide with the mandate
renewal dates recently s'et by the Security Council for thes e
two forces . Mr . Sharp noted that UNEF/UNDOF has contributed
significantly to the maintenance of stability in the region
following the 1973 war, and therefore to prospects for progress
towards a settlement of the Middle East conflict by negotiations .

Canada shareA with Poland the logistics support role
for UNEF in the Sinai and UNDOF in the Golan Heights . Canada's

___ current overall.pàrticipation in UNEF/UNDOF is approximately
1000 personnel - about .850 Canadians are .serving with UNEF and
about 150 with UNDOF .

*

Le Secrétaire d'Etat suppléant aux Affaires extérieures,
l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui que, à l a
suite d'une demande du Secrétaire général des Nations Unies,
le Gouvernement a accepté que la participation du Canada aux
forces de maintien de la paix des Nations Unies soit prolongée
jusqu'au 24 octobre 1976 dans le cas de la Force d'urgence des
Nations Unies (FUNU) et jusqu'au 31 mai 1976 dans celui de la
Force des Nations Unies pour l'observation du désengagement
(FNUOD) . Ainsi prolongée, la participation canadienne coincidera
avec les dates de renouvellement du mandat dernièrement fixées
par le Conseil de sécurité pour ces deux forces . M . Sharp a fait
observer que la FUNU/FNUOD a grandement contribué au maintien de
la stabilité dans la région depuis la fin de la guerre de 1973 et,
partant, aux perspectives d'en arriver, par voie de négociations,
à un règlement du conflit au Moyen-Orient :

Le Canada assure, avec la Pologne, le soutien logistique
pour la FUNU, au Sinai,~et pour le FNUOD, sur les hauteurs du
Golan . L'effectif canadien au sein de la FUNU/FNUOD est
actuellement d'environ 1 000 personnes, soit quelque 850 Canadiens
pour la FUNU et à peu près 150 pour la FNUOD .
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